
Rapport från Naturskyddsföreningens kretskonferens  i Stockholm den 7 november 2009 

Uppslutningen till kretskonferensen i Ersta konferenscentrum var ovanligt stor med ett 6o‐tal 
deltagare på plats när riksföreningens ordförande Mikael Karlsson hälsade välkommen och inledde 
med en tillbakablick på de gångna årens verksamhet. När seklet var ungt beslutade riksstyrelsen om 
nya teman varje år men efter Osabykonferensen beslutade man att inte har så snabba förändringar 
utan arbeta mer långsiktigt. Riksstämman nästa år ska ta beslut om nya riktlinjer för verksamheten 
och frågan är vad vi ska arbeta med och hur. För att få en bred demokratisk förankring i föreningen 
kommer regionala rådslag att genomföras i början av året (31 jan i Alvesta). 

Mikael framhöll att kretsarna och länsförbunden naturligtvis väljer själva vad de vill arbeta med. 
Riktlinjerna är blir vägledande för riksstyrelsens arbete och de rikskampanjer som ska genomföras. 
Ett försök att sänka trösklarna för lokala kretsar att hänga på dessa riksaktiviteter presenterades 
genom årets jubileumspalett med en rad förslag och hjälp att genomföra aktioner. Naturnatten är ett 
exempel på en aktivitet som utvecklats från ett lokalt initiativ i Uppsala till att bli rikstäckande. De 
viktigaste förändringarna i föreningen under de fem senaste åren enligt Mikael är en ökad 
aktivitetsgrad, fler nätverk/länskanslier och en mer heterogen förening med yngre, kvinnor och 
etnisk mångfald. Paletten som arbetsmodell kommer att överleva jubileumsåret och på gång från riks 
är bl.a. en vitbok om biologisk mångfald och en rapport om läget i skogen. 

Jan Lindholm från Skaraborg presenterade en ambitiös bok på 300 sidor med 500 bilder som kretsen 
firade sitt eget 100 årsjubileum med. Från projektet Schysst sommar i Rosengård, Rinkeby och 
Gottsunda rapporterade glada ungdomar om ett lyckat arrangemang, sponsrat av Ungdomsstyrelsen. 
Deltagande ungdomar, många med utlandsfödda föräldrar, upplevde naturen på ett roligt och 
utvecklande sätt. För många var det första mötet med den svenska naturen. De riktade också kritik 
mot föreningen: Ni är dåliga på att synas och höras och relatera till andra än de som redan är med. 

Margareta Wikström berättade om klimatbudkaveln i Dalarna som fått stort mediagenomslag och 
rent konkret bidrog till mer kontakt mellan kretsarna. Jan Govella från Botkyrka visade en film från en 
lyckad naturnatt, där kultur blandades med naturupplevelse.  Han gav också en hisnande bild av 
människans stund på jorden: Om Moder Jord är 1 år så kom människan kl. 22 på nyårsnatten… 

Efter vegetarisk gryta blev det tid för framtidsspaning med Eva Nordström som är chef för 
Tankesmedjan sektor 3. Hon förutspådde att den s.k. tredje sektorn (social ekonomi, civila samhället) 
kommer att utvecklas. Samarbete mellan kooperationen och ideella sektorn kommer att leda till en 
form av nykooperation.  

Efter detta fick vi själva spåna om framtiden genom att i olika grupper komma med förslag på 
kommande aktiviteter. Antalet förslag blev överväldigande men efter att alla deltagare försetts med 
tio ”pluttar” utkristalliserades följande aktiviteter i täten: 

• Satsning på att få med fler unga i aktiviteter, utbilda/rekrytera fler unga ledare, påverka 
politiker så att skolan ger eleverna mer naturkontakt och låt Schysst sommar ingå i Paletten. 

• Biologisk mångfaldsstafett, utbildning både internt och externt, samarbete med forskare, 
åskådliggöra ekosystem på ett kul sätt och skapa lånemöjligheter som underlättar avsättande 
av reservat. 



• Livsstilsfrågor med downshifting, grannsamverkan och odling i staden, manual för grönare 
stad, lyfta beteendefrågor och visa på det som skapar varaktig lycka. 

• De goda exemplens dag – synliggör de som gör bra! 

• Hagens dag i maj månad med kosläpp, picnic i hagen, utbyte med andra kulturer och material 
med koppling naturbete‐mat‐mångfald. 

• Utbildning för inventerare i skog och andra biotoper, kurs om miljörätt och lagar för kretsar 
som hjälp i remisskrivande. 

• Underlätta för besök i närnaturen, samarbeta med Friluftsfrämjandet och andra 
(uppenbarligen är kunskapen om föreningens egna Natursnokar inte så stor…) 

Kort sagt: en inspirerande dag med många intryck! 

Ulla Rundlöf 


